

# 中国畜牧杂志

CHINESE JOURNAL OF ANIMAL SCIENCE

主管：中国科学技术协会

主办：中国畜牧兽医学会

互动网站：[www.boyar.cn](http://www.boyar.cn)



国家重点支持的甘露聚糖酶产业基地  
动物微生物学会副理事长单位



根源核心产品品牌



地址：青岛市崂山区深圳路222号天泰金融广场C座706室  
电话：0532-80821212 传真：0532-80821213  
网址：[www.qdgenyuan.com](http://www.qdgenyuan.com) 邮箱：[gy@qdgenyuan.com](mailto:gy@qdgenyuan.com)



万方数据

全国中文核心期刊  
美国CA收录期刊  
中国期刊入网期刊

中国科学引文数据库来源期刊  
中国学术期刊评价数据库来源期刊

2013.2

市 场

# 中国畜牧业志

## 目 次

2

2013

第49卷第2期

半月刊

### 特别策划·2012年畜牧业大盘点(上)

#### 会议侧记

2012年全国畜牧兽医工作会议:

切实做好新时期畜牧兽医工作 保障畜产品有效供给和质量安全

..... 赵楠(1)

#### 畜牧篇

2012畜牧业热点事件盘点(生猪篇) ..... (4)

2012年中国生猪市场回顾及2013年展望 ..... 潘巧莲(7)

中国猪肉产品出口贸易结构分析 ..... 蒋颖(13)

2012畜牧业热点事件盘点(家禽篇) ..... (18)

转型期蛋鸡行业发展变化引发的思考 ..... 王景月(21)

2012年全球肉鸡产业发展现状及未来趋势 ..... 王燕明(24)

2012畜牧业热点事件盘点(奶业篇) ..... (28)

2012年中国奶业回顾与展望

... 李胜利,刘玉满,毕研亮,姚琨,都文,黄文明,曹志军,杨敦启(31)

2012年我国内牛产业的发展动态 ..... 杨春,王明利(37)



## 赢战 2012

2012年12月21日，被传言成为“世界末日”。然而第二天的白昼依然明媚的来临。与其称为“末日”，不如说世界进入了一个新的未来，一如往常的迎接新的一年。新的一年。

“未”与“末”字形如此相近，但，一个刚结束，另一个才开始。大千世界的人与事不断循环往复，每一个末了总随生着各种未来。

年终岁末，我们如约而至。本期，就让我们一同回顾中国畜牧业2012年的那些未末事。感谢过去，让我们成长；感谢未来，让我们充满希望。

更多精彩与您相约2013年第4期，敬请关注特别策划之2012中国畜牧业大盘点(下)饲料篇。

## 畜牧经济

我国饲料加工业优势地区选择的实证分析 ···· 杨兴龙, 张越杰, 李香善(42)

## 新视点

从“速成鸡”事件反思我肉鸡安全生产 ..... 黄炎坤, 程璞(47)

关于中国养猪业的思考 ..... 顾立伟, 刘杨(50)

## 产业透视

我国草食畜禽发展现状及对策 ..... 杨润, 周荣柱, 姚燕, 杨泽霖(55)

## 科技与实践

不同季节鸡舍内空气环境的检测与评价

..... 刘凤芝, 孙合美, 辛国琴, 廉新慧, 谷巍(59)

荷斯坦奶公犊后期育肥效果研究 ..... 张云峰, 陈宁, 尹君亮(62)

## 技术顾问

父母代蛋种鸡产前期管理的八项措施 ..... 王学文, 庞利娜(65)

# 市场

# Chinese Journal of Animal Science

Vol. 49, No. 2, 2013

Semi-monthly

Started in 1953

Jan. 25th , 2013

**Supervised by:** China Association for Science and Technology

**Sponsored by:** Chinese Association of Animal Science and Veterinary Medicine

**Published by:** Chinese Journal of Animal Science and Veterinary Medicine Co., Ltd

**Address:** Rm. 715, Jinyuanjian Building, No.1 Shangdi Xinxi Road, Haidian District, Beijing (100085), China

**Tel.:**(86-10)82893432

**Fax:**(86-10)82894198

**E-mail:**zgxm@boyar.cn(Contribution)

admin@boyar.cn(Avertisement)

**Website:**<http://www.zgxmzz.cn>

**Editor-in-chief:** Li De-fa

**Administrative Vice Editor:** Hou Xiao-feng

**Director:** Kong Ping-tao

**Marketing Director:** Zhu Xiao-juan

**Chief Planner:** Wang Bi-yong

**Oversea Distributor:** China International Book Trading Corp. (Guo-Ji Shudian), P.O. Box 399, Beijing, China

**Oversea P.O. Registration No.** SM 452

**Subscription Rate:** US \$15.00 (per Copy)

US \$360.00(per Year)

## Selected Contents

### Special Approach: the Great Stocktaking in 2012

#### News Report

- The Conference of Animal Husbandry and Veterinary in China in 2012 ..... ZHAO Nan(1)

#### Animal Husbandry Article

- Hotspots Events of Swine Industry in 2012 ..... (4)

- Present Situation Review in 2012 and Prospect in 2013 of Swine Industry ..... PAN Qiao-lian(7)

- Analysis on the Pork Products Trade structure of China

- ..... JIANG Ying(13)

- Hotspots Events of Poultry Industry in 2012 ..... (18)

- Thinking about Layer Industry and Trade in Transformation Period

- ..... WANG Jing-yue(21)

- Industrial Situation in 2012 and Development Trend of Global Broilers ..... WANG Yan-ming(24)

- Hotspots Events of Dairy Industry in 2012 ..... (28)

- Present Situation Review in 2011 and Prospect in 2012 of Dairy

- ..... LI SHeng-li, LIU Yu-man, BI Yan-liang, et al.(31)

- The Development Dynamic of Beef Cattle Industry of China in 2012

- ..... YANG Chun, WANG Ming-li(37)

#### Animal Economy

- Positive Analysis on the Select of Feed Industry Advantage Region in China ... YANG Xing-long, ZHANG Yue-jie, LI Xiang-shan(42)

#### Featured Survey

- Reflection on Safety Production of Broilers from “Fast Growing Chicken” Event ..... HUANG Yan-kun, CHENG Pu(47)

- Thoughts on China Swine Industry ..... GU Li-wei, LIU Yang(50)

#### Market Prospect

- The Situation and Countermeasure of Plant-eating Animal in China ..... YANG Run, ZHOU Rong-zhu, YAO Yan, et al.(55)

#### Science and Practice

- Environmental Examination and Estimation of Poultry Housing in Different Seasons

- ..... LIU Feng-zhi, SUN He-mei, XIN Guo-qin, et al.(59)

- The Study on the Late Finishing Effects of Holstein Bull Calves ..... ZHANG Yun-feng, CHEN Ning, YIN Jun-liang(62)

#### Practice

- The Management of Parent Generation Egg Breeder from 113 to 154 Days Old ..... WANG Xue-wen, PANG Li-na(65)

For reproduction of any articles and pictures from Chinese Journal of Animal Science. Please indicate the source and send us a sample book.